

2026-2027 Admission Regulations  
Pui Ching Middle School (Coloane Campus)

#### 1. School Vision:

With a history of over 130 years, Pui Ching Middle School is a school that combines the rigorous academic attitude of Chinese tradition with the spirit of free inquiry from the West. Pui Ching Middle School Macau has always upheld the motto of "Utmost Goodness, Utmost Righteousness" and aims to cultivate its students to pursue these invaluable qualities.

#### 2. School Philosophy:

The educational philosophy of our school revolves around the principles of enhancing teaching quality, fostering an enriching learning environment, and upholding a disciplined atmosphere. At the same time, we emphasise the balanced development of students in morality, intelligence, physical fitness, teamwork, aesthetics, and spirituality. Our goal is to nurture young individuals who are patriotic and have a strong love for Macau. We aim to develop their sense of responsibility, foster an international perspective, enhance their critical thinking abilities, promote competitiveness, and cultivate excellent overall qualities through the provision of high-quality Christian education.

#### 3. School Mission:

Our school-inherited tradition is rooted in the past, grounded in the present, and forward-looking towards the future. We employ educational strategies that are characteristic of the times, ensuring the school's sustainable development and keeping pace with the latest concepts. In the face of rapidly changing societal dynamics, our school has continuously aligned with the educational development direction set by the local government. Following the principles of improving quality, student-centred education, and promoting equity, we shoulder the social responsibility of cultivating outstanding talents. Our aim is to provide a platform suitable for their personal and holistic development, allowing them to showcase their strengths and enhance their overall qualities and competitive abilities.

#### 4. School Features:

Pui Ching Middle School (Coloane Campus) is an international education institution committed to cultivating students who possess cultural confidence, international understanding, global competitiveness, and the ability to communicate with the world. In the early childhood stage, our school refers to the UK's EYFS (Early Years Foundation Stage) to develop a school-based curriculum. Through project-based learning, we cultivate students' development in language, physical, intellectual, social, and artistic aspects. In the primary school stage, we use internationally recognised teaching materials as the core of our curriculum design and incorporate the Cambridge English curriculum and assessments, enabling students to learn subject knowledge in English while cultivating an international perspective. In the secondary school stage, our school offers internationally accredited courses, including IGCSE and A-Level, while incorporating elements of our school-based curriculum.

In addition to the core curriculum, our school provides diverse interdisciplinary activities, competitions, and learning platforms to cater to students' individual development needs. We also offer personalised further-education guidance to help students explore their interests, discover their strengths, and apply to universities that truly suit their aspirations.

## 5. School System:

Our school follows a complete education system, where students can progress from the kindergarten (K1) level all the way up to the third year of high school (S6).

## 6. Grade Admissions:

- (1) Kindergarten 1 (K1): Children who have reached the age of three by December 31st, 2026.
- (2) Primary 1: Children who have reached the age of six by December 31st, 2026.
- (3) Kindergarten 2 (K2), Kindergarten 3 (K3), Primary 2 to Primary 6, Secondary 1, Secondary 2 and Secondary 3. Students who have demonstrated good conduct and academic performance at their previous schools.

## 7. Registration Guidelines:

- ※ Applicants who are accepted must present valid identification documents, residence or stay permits, graduation certificates, and other required documents that meet the requirements of DSEDJ during enrolment to complete the student registration process. Failure to register during the specified period will result in the inability to enrol in our school, and all fees paid will not be refunded.
- ※ Our school is a private institution that is not part of the free education school system. All enrolled students are required to pay the fees set by our school. Students holding valid Macau resident identity cards may be eligible for government subsidies for tuition and textbooks. Otherwise, they will be responsible for all expenses incurred due to their enrolment and will not be entitled to designated student benefits.

### (1) Registration Period:

#### **K1:**

From January 6th to January 16th, 2026, central registration can be completed on the DSEDJ website or at designated counters. The school will send text messages between February 10th and February 12th, 2026 to notify applicants of the interview schedule and important information.

#### **K2, K3, P1 to P6:**

(1<sup>st</sup> Round of Registration) From March 1st to March 4th 2026, applicants should register on the school's website.

(2<sup>nd</sup> Round of Registration) From March 16th to May 18th, 2026, applicants should register on the school's website.

#### **S1 and S3:**

(1<sup>st</sup> Round of Registration) On March 1st, 2026 to March 4th, 2026 applicants should register on the school's website.

(2<sup>nd</sup> Round of Registration) From March 16th to May 18th, 2026, applicants should register on the school's website.

### (2) Procedures:

For detailed information on admission matters, please refer to the school's website: <http://coloane.puiching.edu.mo>. All applicants must complete the required procedures within the specified timeframe. Late submissions will not be processed. Registration fees: MOP 100 for kindergarten, MOP 150 for middle and primary school levels. The registration fee is non-refundable, regardless of acceptance.

8. Assessment Dates:

K1: March 8th, 2026, the assessment process takes approximately 30 minutes.

K2, K3, P1-P6: March 7th, 2026, March 8th, 2026 in the afternoon and March 14th, 2026.

S1 and S3: March 7th, 2026, and March 14th, 2026

9. Admission Criteria:

Due to the limited number of available places and the high number of applicants, not all candidates can be admitted. The selection of students will be conducted by the Admissions Committee, composed of the school's administrative standing committee members and teacher representatives. Admission decisions will be based on the candidates' overall performance in the entrance exam, their previous school grades, supplementary documents, and other relevant factors.

Kindergarten (K1) Admission Assessment Criteria (Divided into Parts A and B, Total 100 Points):

- Part A: Assessment Performance (85 points total)

- Student interview performance: 35 points

- Parent composite score: 20 points

- Student activity performance: 30 points

- Part B: Document Analysis (Up to 15 points)

- Children of school staff

- Younger siblings of current students

- Children of alumni (father or mother)

- Recommended students

Primary 1 (P1) Admission Assessment Criteria (Divided into Parts A and B, Total 100 Points):

- Part A: Student Assessment Performance (85 points)

- Part B: Document Analysis (Up to 15 points)

- Children of school staff

- Younger siblings of current students

- Children of alumni (father or mother)

- Recommended students

Admission Assessment Criteria for Other Grades:

- Preliminary Selection: Candidates eligible for the second round will be selected based on entrance examination results, previous school grades and comments, recommendations, and other relevant factors.
- Second Round: A panel of teaching staff will conduct interviews and provide recommendations to the Admissions Committee.

10. Scholarships:

At the end of each academic year, the school offers scholarships to students in all grades who demonstrate outstanding academic and behavioural performance.

11. Financial Aid:

Students from financially disadvantaged backgrounds may apply for government subsidies for tuition fees and educational supplies. The school also provides additional financial assistance.

12. Personal Data Handling:

- All enrolled students must consent to the school's use and processing of their personal data in accordance with the Personal Data Protection Law.
- Documents submitted by applicants will only be used for the purposes of this application, and the school will handle such data appropriately.

13. Optional Fee-Based Services (Limited Availability, Participation Not Guaranteed):

- Extended Program Services: Available for Kindergarten (K1) to Primary 6 students, including lunch, revision classes, and interest-based activities. Places are limited, and if the number of applicants exceeds the available spots, selection will be determined by a lottery.
- School Bus Service: Limited service with routes that do not cover all areas of Macau. Places are limited.

14. E-Learning Implementation:

All grades in the school have adopted e-learning methods. Starting from Primary 1, parents are required to purchase the school-specified tablet or laptop for classroom use. Maintenance and repair costs for these devices are the responsibility of the parents.

培正中學（路環校部）  
2026 年度招生章程

**一、學校願景：**

「十年樹木，百年樹人」，擁有逾一百三十年歷史的培正中學，是一所兼具中國傳統嚴謹治學態度及西方自由開放探究精神的學校。澳門培正中學向來秉承「至善至正」的校訓，以培養培正人追求「至善至正」為辦學目標。

**二、學校理念：**

本校以「提高教學質量，改善學習環境，保持嚴謹校風」為辦學方針，重視落實學生以德為先的教育理念。同時本校著重學生在德、智、體、群、美、靈六育之均衡發展，透過各項活動的開展，保障學生在各教育階段獲得多元、均衡且完整的學習經驗。期望透過優質的基督教教育，培養有愛心、有責任感、有國際視野、有審辨思維、有競爭力、綜合素質良好的愛國愛澳青少年。

**三、學校使命：**

本校向來傳承優良傳統，植根過去，立足現在，放眼未來，發揮具時代特色的教育策略，確立學校可持續發展、與時並進的理念。面對瞬息萬變的社會變化，本校一直配合特區政府對教育的發展方向，按照提高品質、育人為本、促進公平的方針，肩負起培養優秀人才的社會責任，不斷完善硬件和軟件的教育項目，努力優化辦學條件，完善教師的專業素養，全面關顧學生的心智與健康需要，務求為學生提供適合個人身心發展的平台，使其發揮所長，提升整體素質和競爭能力。

**四、學校特色：**

培正中學(路環校部)為一條龍國際化教育學校，致力培養學生成為具備文化自信，同時擁有國際理解力、國際競爭力，並能與世界溝通的未來人才。課程設置上，本校在幼兒階段參考英國 EYFS (Early Year Foundation Stage)構建校本課程，透過專題式學習法 (Project-based Learning)，培養學生語言、身體、智力、社交、藝術等方面發展；小學階段，以國際權威教材為課程設計核心，配合劍橋英語課程及測評，讓學生能利用英文學習學科知識，同時培養國際視野；中學階段，本校將提供國際認證課程，包括 IGCSE 及 A Level 等，並加入校本課程元素。

在基本課程以外，學校會因應學生的不同發展需要，開展多元化的聯課活動、競賽及學習平台，配合個別化的升學輔導，幫助學生探索興趣、發掘優勢，讓他們申請到真正適合自己的理想大學。培正中學(路環校部)除了助力學生取得優異的學術成績之外，更重視學生整體素質的培育，讓學生在正規課堂和聯課活動中學習，幫助學生成為身心靈健康、知識層面廣、具社會關愛的未來人才。

**五、學制：** 本校為一條龍學校，學生可在本校由幼兒(K1)年級升讀至高中三年級。

**六、招生年級：**

- (一) 幼兒(K1): 2026年 12 月 31 日年滿三周歲之兒童。
- (二) 小一: 2026 年 12 月 31 日年滿六周歲之兒童。
- (三) 幼初(K2)、幼高(K3)、小二至小六、

初中一至初中三。原校操行及學業成績良好者。

## 七、報名須知:

- ※ 報名者倘被錄取，須於入學時持有符合教青局要求的身份證、居留或逗留證件、畢業證書等文件，以辦理學生註冊手續。倘屆時未能註冊入學者，將不能入讀本校，所有費用不予發還。
- ※ 本校是一所不屬於免費教育學校系統之私立學校，所有入讀之學生均須繳交本校所定之費用，持有效澳門居民身份證的學生可獲政府發放學費及書簿津貼，否則須自行負擔因就讀所引致的所有費用，且不能享受指定之學生福利。

### (一) 報名日期:

幼兒(K1): 2026 年 1 月 6 日至 1 月 16 日在教青局網頁或專櫃辦理中央登記，校方於 2 月 10 日至 2 月 12 日短訊通知面談時間及注意事項。

幼初(K2)、幼高(K3)、小一至小六:

(第一輪報名) 2026 年 3 月 1 日至 3 月 4 日在本校網站先行登記。

(第二輪報名) 2026 年 3 月 16 日至 5 月 18 日在本校網站登記。

初中一至初中三:

(第一輪報名) 2026 年 3 月 1 日至 3 月 4 日在本校網站先行登記。

(第二輪報名) 2026 年 3 月 16 日至 5 月 18 日在本校網站登記。

### (二) 手續:

各項注意事項詳見本校招生資訊網站 <http://coloane.puiching.edu.mo>

各生須依時辦妥各項手續，逾期不予辦理。

報名費用：幼稚園澳門幣 100 元，中、小學各級澳門幣 150 元，錄取與否報名費用概不發還。

## 八、新生甄別日期:

幼兒: 2026 年 3 月 8 日，甄別過程需時約 30 分鐘。

幼初(K2)、幼高(K3)、小一至小六: 2026 年 3 月 7 日、2026 年 3 月 8 日下午、2026 年 3 月 14 日

初中一至初中三: 2026 年 3 月 7 日、2026 年 3 月 14 日

## 九、錄取標準：

※鑑於本校學位有限而應考者眾，故未能錄取全部考生。有關學生之甄選，將由本校行政常委成員及教師代表組成之招生委員會按考生入學考試整體表現及原校成績、附加資料等擇優錄取。

### ◆ 幼兒(K1)新生甄別評分標準（分 A、B 兩部分，合共 100 分）：

- A 部分為甄別表現，合共 85 分，包括：
  - 學生面談表現佔 35 分；
  - 家長綜合分數佔 20 分；
  - 學生活動表現分數佔 30 分；
- B 部分為文件分析，最高可得 15 分，包括：
  - 本校員工之子女；
  - 在學兄姊之親弟妹；
  - 父或母為校友；
  - 獲推薦之學生；

◆ 小一(P1)新生入學考試評分標準（分 A、B 兩部分，合共 100 分）

- A 部分學生考核表現佔 85 分。
- B 部分為文件分析，最高可得 15 分，包括：
  - 本校員工之子女；
  - 在學兄姊之親弟妹；
  - 父或母為校友；
  - 獲推薦之學生；

◆ 其他各級新生入學考試評核準則：

- 初選：參照入學考試成績、原校成績及評語、推薦等評選可進入複試之學生。
- 複試：由教學人員組成之面試小組進行評核，並向招生委員會提供意見。

## 十、獎學金：每學年結束，校方為各級設立獎學金，以獎勵學行優異之學生。

## 十一、助學金：凡家境清貧之學生，除可向政府申請學費及文教用品津貼外，本校亦會提供援助。

## 十二、個人資料處理：

- 凡入讀本校之學生，須同意本校按《個人資料保護法》使用及處理其個人資料。
- 申請者交來之資料，只作是次報名手續之用，本校將妥善處理有關資料。

## 十三、附加選擇性收費服務(名額有限，校方不能保證所有申請之學生均能參與)：

- 延展課程服務：為幼兒(K1)至小六學生提供午膳、溫習及興趣活動班，名額有限。倘登記名額超過本校所規定，則以抽籤方式決定。
- 校車服務：只提供有限度服務，且路線不能覆蓋全澳，名額有限。

## 十四、本校各年級均已採用電子學習方式教學。由小學一年級起，家長須自行購買校方指定之平板電腦、手提電腦供學生上課用，且設備之保養及維護費用由家長自行承擔。